
Protokół Nr IX/07 
z obrad IX sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 29 listopada 2007 roku 

 
Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 
Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 15 radnych.  
Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 
2. Stanisław Cieśluk 
3. Adam Derewońko 
4. Piotr Dołubizno 
5. Franciszek Gawina 
6. Stanisław Gomoliński 
7. Marek Jankowski 
8. Tadeusz Krasowski 
9. Andrzej Kunicki 
10. Grażyna Płonowska 
11. Leszek Franciszek Radulski 
12. Jan Szmurło 
13. Antoni Szpakowski 
14. Ryszard Wietoszko 
15. Feliks Aleksander Wróblewski 

 
Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 
 

1. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 
2. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 
3. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 
4. Jolanta Januszewska Kier. GOPS 
5. Piotr Paprocki   Kier. Ref. BGRŚ 
6. Andrzej Uszakiewicz  Radca Prawny 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Obrady IX sesji rozpoczęto modlitwą ’’Zdrowaś Maryjo...’’. 
 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 900  dokonał otwarcia 
obrad IX sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej urzędu,  ul. Rynek 8, 17-120 
Brańsk, oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum. Powitał przybyłych na posiedzenie 
radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Następnie poinformował, że wszyscy radni  
otrzymali materiały na sesję w ustawowym terminie, w tym proponowany porządek obrad. 
Zwrócił się do radnych o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub poprawek 
do porządku. Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku sesji dwóch projektów 
uchwał w sprawie: 
1) uchylenia Uchwały Nr VIII/54/07 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 października 2007r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego, 

2) przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Brańsk.  

   W uzasadnieniu Wójt powiedział ...”Kierownik Referatu BGRŚ został poinformowany 
telefonicznie przez służby Wojewody Podlaskiego, iż postępowanie nadzorcze wobec uchwały 
wymienionej w pkt.1) prawdopodobnie skończy się  jej uchyleniem. Aby wstrzymać tok 
postępowania nadzorczego, należy uchylić powyższą uchwałę. Natomiast podjęcie uchwały 



wymienionej w pkt. 2) podyktowane jest tym, że to ona jako pierwsza powinna zostać podjęta, 
a nie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  

   Przedmiotem zmiany studium jest ustalenie terenów przeznaczonych pod inwestycje celu 
publicznego, w tym inwestycje z zakresu eksploatacji złóż surowców naturalnych, wyznaczenia 
terenów pod zabudowę jednorodzinną z dopuszczeniem usług i rzemiosła nieuciążliwego oraz 
samych usług, wyznaczenie terenów pod zabudowę zagrodowo - mieszkaniową, wyznaczenie 
terenów rolnych, a także wyznaczenie terenów pod zalesienie”. 
   Wobec niezgłoszenia innych wniosków, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 
wnioskiem Wójta. w sprawie wprowadzenia zmian do porządku sesji. Rada Gminy głosami 15 -
za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 wprowadziła do porządku seji w pkt. 5g) projekt 
uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr VIII/54/07 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 
października 2007r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Następnie Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 wprowadziła do porządku sesji w pkt. 5h) projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Brańsk. Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji wraz z wniesionymi poprawkami 
w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji rady gminy. 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) zmiany Uchwały Nr VIII/47/07 z dnia 30 października 2007 r. w sprawie określenia 
procedury opracowania i uchwalenia budżetu gminy  oraz rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu.  

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
c) stawek podatku od środków transportowych, 
d) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2007 rok. 
e) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej na zakup specjalistycznego sprzętu do obsługi składowiska 
odpadów komunalnych we wsi Domanowo, 

f) zmian w budżecie gminy na 2007 rok. 
g) uchylenia Uchwały Nr VIII/54/07 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 października 2007r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, 

h) przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Brańsk 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
8. Sprawy różne. 
9. Zamknięcie obrad. 

Ad.3 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż protokół z obrad VIII sesji  Rady Gminy 
był dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  
braku uwag poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami za 15 – za, 
przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad VIII sesji Rady Gminy Brańsk 
bez odczytywania.  
Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 
sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/. 
Ad.5) Wójt Gminy poinformował, iż postępowanie nadzorcze wobec dwóch uchwał 



podatkowych podjętych na ostatniej sesji w sprawie określenia wysokości stawek  podatku od 
nieruchomości. oraz  w sprawie stawek podatku od środków transportowych, prawdopodobnie 
skończy się ich uchyleniem z uwagi na błędne zapisy mówiące o terminach wejścia ich w życie. 
Aby zachować terminy co do uchwalenia i opublikowania  stawek podatkowych na nowy 2008 
rok, należało jak najszybciej zwołać sesję w powyższej sprawie. Drugą przesłanką do zwołania 
tej sesji jest konieczność podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW na 
zakup specjalistycznego sprzętu /koparko-ładowarki/ do obsługi składowiska odpadów 
komunalnych we wsi Domanowo, a co za tym idzie podjęcie również uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2007 rok.  
Ad.5a) Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/47/07 
Rady Gminy Brańsk z dnia 30 października 2007 r. w sprawie określenia procedury opracowania 
i uchwalenia budżetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budżetu. Poinformowała, iż uchwała podjęta na ostatniej sesji nie ma  
cech przepisów powszechnie obowiązujących należy więc zmienić treść § 12 uchwały - 
wykreślając zapis, iż podlega ona publikacji w Dzienniku Urzędowym Woj. Podl.  Wobec braku 
pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie przedstawionej uchwały. 
Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr IX/58/07 
w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/47/07 z dnia 30 października 2007 r. w sprawie określenia 
procedury opracowania i uchwalenia budżetu gminy  oraz rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu./uchwała w załączeniu do 
protokołu/ 
Ad. 5b)   Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości.  Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie przyjęcie przedstawionej uchwały. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr IX/59/07 w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości./uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad.5c) Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie stawek podatku od środków 
transportowych. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 
przyjęcie przedstawionej uchwały. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących 
-0 podjęła Uchwałę Nr IX/60/07 w sprawie  stawek podatku od środków transportowych. 
/uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad.5d) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok. W uzasadnieniu 
powiedział, iż uległy zwiększeniu dochody  budżetu gminy,  z tytułu  wpływu środków 
pochodzących z rocznych opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 
Należy więc wprowadzić zmiany do Załącznika Nr 1 Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok. Wobec braku pytań Przewodniczący 
Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie przedstawionej uchwały. Rada Gminy głosami 
15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr IX/61/07 w sprawie  zmiany 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok 
/uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad.5e)  Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na zakup 
specjalistycznego sprzętu do obsługi składowiska odpadów komunalnych we wsi Domanowo. 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie 
przedstawionej uchwały. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 
podjęła Uchwałę Nr IX/62/07 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na zakup specjalistycznego sprzętu do obsługi 
składowiska odpadów komunalnych we wsi Domanowo.  /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad.5f) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2007 rok.  Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie 



przedstawionej uchwały. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 
podjęła Uchwałę Nr IX/63/07 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok.  /uchwała w 
załączeniu do protokołu/. 
Ad.5g) Kierownik Referatu BGRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały 
Nr VIII/54/07 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 października 2007r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Wobec braku pytań 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie przedstawionej uchwały. Rada 
Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr IX/64/07 w 
sprawie uchylenia Uchwały Nr VIII/54/07 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 października 2007r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego./uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 5h) Kierownik Referatu BGRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk. 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie 
przedstawionej uchwały. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 
podjęła Uchwałę Nr IX/64/07 w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk./uchwała w załączeniu do 
protokołu/. 
Ad. 6 Interpelacje i wnioski radnych: 

a) Radny Bobel z miejscowości Mień zadał pytanie: kiedy będzie robiona droga gminna- 
żwirowa Mień-Domanowo oraz o termin asfaltowania ulicy Piłsudskiego w Mniu?. 

b) Radny Szpakowski z miejscowości Glinnik zapytał o termin modernizacji drogi 
Domanowo-Pietraszki-Glinnik? 

c) Radny Wróblewski z miejscowości Załuskie Koronne zadał pytanie: czy jest 
zaplanowany remont zjazdu z drogi głównej na drogę gminną w stronę Brańska w 
Załuskich Kościelnych? 

d) Radny Radulski z miejscowości Markowo zapytał czy zostaną uporządkowane rowy na 
odcinku drogi Markowo-Ferma, którą Powiat wykonywał? 

Ad. 7 Odpowiedzi na pytania radnych udzielił Wójt Gminy: 
a) Wójt Gminy ...”Dziesiątki razy mówiłem o wykonaniu drogi Mień-Domanowo, lecz nie 

spotkało się to  z  zainteresowaniem ze strony mieszkańców obu wsi. Temat 
wywoływałem, ponieważ uważałem, że mieszkańcom Mnia będzie wygodniej krótszą, 
lepszą drogą dojeżdżać do Domanowa i na odwrót. 
Z mojej inicjatywy była również naprawiana droga do Pruszanki Starej biegnąca koło 
Brzozowskiego. Widzę wiele potrzeb na ternie gminy i jeżeli jest zainteresowanie ze 
strony mieszkańców wówczas robimy. 
W przyszłości żwirownie będzie prowadzone, drogę o którą radny z Mnia pytał, można 
remontować nawet zimą. W stosownym czasie będziemy poprawiać.  
Jest już koncepcja przebudowy drogi w Patokach. W najbliższym czasie zwołamy 
zebranie z mieszkańcami, w celu osiągnięcia porozumienia, gdyż zgodnie z projektem 
droga o 30 cm będzie musiała być podwyższona. Jeżeli mieszkańcy Patok zaakceptują 
projekt budowy to w pierwszej kolejności ta właśnie droga zostanie wykonana.  
Jeśli chodzi o asfaltowanie ulicy Piłsudsiego w Mniu – w obecnej chwili jest robiony 
projekt a jej wykonanie zaplanowano na lata 2009 - 2010. Nie wiem jednak czy w ogóle 
jest sens robienia jakiejkolwiek drogi we wsi Mień. Mieszkańcy nie mówię, że wszyscy 
ale jakaś część ciągle jest niezadowolona z tego co się robi i z tego co się już zrobiło.  
   O wykonanie ulicy Sienkiewicza mieszkańcy Mnia sami muszą zabiegać w Powiecie. Z 
informacji jakie posiadam wynika, że Starostwo zainteresowane jest w pierwszej 
kolejności dokończeniem budowy dróg już rozpoczętych. Proszę się starać, to od 
mieszkańców powinny iść sygnały, że się interesują i że chcą coś robić.   O asfaltowanie 
drogi  Popławy Oleksin walczyłem 5 lat, nareszcie udało  się ją wykonać przy wspólnym 



zaangażowaniu środków Powiatu i Gminy. Na ostatniej sesji Państwu mówiłem, że jeżeli 
Powiat zechce z nami współpracować to najważniejsze ciągi dróg znaczących 
naprawimy. Najważniejsze jest to, że Państwo widzicie potrzeby i chcecie robić”. 

b) Wójt Gminy ....” Droga Domanowo-Pietraszki–Glinnik jest drogą numer jeden w 
projekcie budżetu na  2008 r. w Przyszłym tygodniu będę o niej rozmawiał z 
Marszałkiem, o możliwościach pozyskania środków unijnych. Drugą ważą inwestycją 
jest przebudowa drogi gminnej od granicy Miasta Brańsk (ul. Boćkowska) w kierunku 
miejscowości Kiersnowo oraz wieś Kiersnówek i most na rzece Bronka. Tych dwóch 
ciągów dróg nie jesteśmy w stanie z własnych środków wykonać. Koszt budowy to ok. 6 
milionów złotych. Te zadania gminne musimy jakoś “przepchnąć przy udziale środków z 
zewnątrz”. 

c) Wójt Gminy ...” Naprawa zjazdu na drogę gminną z Załuskich Kościelnych jest na etapie 
projektowania. Droga jest pokręcona i trzeba wykupić kilka prywatnych działek, aby ją 
trochę wyprostować. Chcę powiedzieć, że to zasługa gminy, że Powiat będzie robił asfalt 
przez wieś Załuskie”. 
- radny Bobel – widzę, że z inicjatywy Wójta droga w Załuskich będzie robiona, to może 
i my wspólnie z Wójtem coś zrobimy”. 

d) Wójt Gminy ...” Powiat miał ze swoich środków wykonać podbudowę rowów. Jako 
mieszkańcy Markowa i Fermy napiszcie “ciepłe pismo do Powiatu”,  podziękujcie za 
remont drogi ale poproście również o wykonanie rowów”.  

 
Ad.8 W sprawach różnych poruszono następujące sprawy: 

a) Wójt poinformował, że został uruchomiony zakład PMB w Brzeźnicy. Dziennie 
prowadzą ubój 120 szt. bydła. Zakład nadal chce się rozwijać, dlatego też chcą wynająć 
od GZK część hali. Wójt ...”Myślę, że należy ogłosić przetarg i za odpowiednią opłatą 
wydzierżawić na okres  10 lat część hali”. Radni poprzez aklamację zaakceptowali 
propozycję Wójta w sprawie wynajmu. 

b)  Wójt poinformował, że trwa budowa zbiornika na “Otapach” powstał więc problem ze 
sposobem zagospodarowania ziemi. Ludzie z Kiersnowa, Kiersnówka, Brańska 
przychodzą i chcą ziemię kupować. Wójt ...”Myślę, że gmina nie powinna zajmować się 
sprzedażą ziemi, gdyż korzyści z tego będą niewielkie a pojawią się plotki, 
niedomówienia a nawet  nieporozumienia. Uważam, że lepiej będzie jeżeli gmina: 

− w pierwszej kolejności zabezpieczy ziemię na potrzeby zbiornika, 
− w drugiej kolejności zabezpieczy ziemię na potrzeby szkół, świetlic wiejskich, remiz, i 

do kościołów, 
− w Drohiczynie będzie budowany Kopiec Ojca Świętego Jana Pawła II więc część tej 

ziemi zawieziemy na budowę Kopca, zobaczymy ile będą dawać inni wójtowie tyle i my. 
− następnie w pierwszej kolejności wg listy udostępni ziemię dla mieszkańców 

Kiersnówka, gdyż tanio sprzedali swoje grunty pod budowę tego zbiornika, 
− w drugiej kolejności ziemię udostępni pozostałym mieszkańcom naszej gminy, 
− w trzeciej kolejności jeżeli ziemia jeszcze będzie udostępni naszym gminnym sponsorom 

z Miasta Brańska.  
Udostępnianie ziemi musi odbywać się pod kontrolą.  
Radni poprzez aklamację przyjęli propozycje Wójta Gminy w sprawie zagospodarowania 
ziemi. 

c)  Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego jak rozwiązać problem,   
gdy pracodawca nie chce zwalniać radnego do udziału w sesjach rady gminy czy 
posiedzeniach komisji? 
Radca prawny - ...”zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym pracodawca ma obowiązek 
zwolnić radnego do udziału w sesjach lub posiedzeniach komisji rady. Pracownik wybrany 
na radnego powinien przedstawić pracodawcy zaświadczenie o wyborze i później 



każdorazowo do wglądu zaproszenie na sesję czy komisję. Jeżeli którykolwiek radny będzie 
nadal miał problemy ze zwalnianiem, to napiszemy stosowne pismo”. 
 
c) Sekretarz Gminy przypomniał radnym o terminowym składaniu oświadczeń 

lustracyjnych do Wojewody, gdyż niezłożenie w terminie spowoduje utratę mandatu. 
d) Przewodniczący Rady poinformował, iż drugiego listopada 2007 roku do Urzędu Gminy 

wpłynęło sprawozdanie Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim z 
przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych za 2006 rok. Następnie 
sprawozdanie odczytał. Radni i kierownicy nie zgłaszali zapytań do informacji. 
/informacja w załączeniu do protokołu/. 

 
e) Kierownik GOPS-u zaapelowała do radnych i sołtysów, aby informowali pracowników 
socjalnych o osobach samotnych, bezdomnych potrzebujących pomocy ze swoich środowisk. 
f) Wójt poinformował radnych, że Gmina Brańsk otrzymała “Certyfikat Gmina Fair Play” 
Tym logo może posługiwać przez jeden rok. 
g)  Wójt Gminy złożył wszystkim zebranym i ich rodzinom życzenia radosnego przeżywania 
okresu Świąt Bożego Narodzenia, by były one przepełnione radością, miłością i rodzinnym 
ciepłem a dobry Bóg błogosławił w Nowym Roku. Do życzeń przyłączył się również 
Przewodniczący Rady.  

 
Ad. 9) Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1045  zamknął 
obrady IX sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją Obronę.....’’ 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
 
Protokolant:                  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 
 
Alina Adamczyk              Ryszard Wietoszko 
 


